
 
 
 

Møteprotokoll 
 

 

Utvalg: Vestlandsrådet 

Møtested: Scandic Flesland Airport Hotel  

Dato: 24.11.2022 

Tidspunkt: 09:00 -11:30 

 

 

  
Frammøte:   
Rogaland Kjartan Alexander Lunde, V (vara) - møtte for Marianne Chesak,AP 
Rogaland Arne Bergsvåg, SP 
Rogaland Solveig Ege Tengesdal, KrF 
Rogaland Alexander Rügert-Raustein, MDG 
Rogaland Ole Ueland, H 
Rogaland Margrete Dysjaland, FrP 
Vestland Jon Askeland, SP 
Vestland Natalia Golis, MDG 
Vestland Arve Helle, AP (vara) - møtte for Anne Gine Hestetun, AP 
Vestland Kristina V. Hamre, KrF (vara) - møtte for Trude Brosvik, KrF 
Vestland Silja Ekeland Bjørkly, H 
Vestland Terje Søviknes, FrP 
Møre&Romsdal Tove-Lise Torve, AP 
Møre&Romsdal Line Matmosø Hoem, AP 
Møre&Romsdal Randi Walderhaug Frisvoll, KrF  
Møre&Romsdal Anne Marie Fiksdal, FrP 
Møre&Romsdal Anders Riise, H 
Møre&Romsdal Jan Ove Tryggestad, SP 
  
Det var såleis 18 representanter til stades i møtet. 

 

 
    
    
 
 



Dessutan møtte:   
   
Håkon Schwalb, kst. fylkesdirektør Rogaland  
Gunn Randi Seime, kst fylkeskommunesdirektør, Møre og Romsdal   
Arne Hope, sekretariatsleiar, Rogaland   
Karen Følgesvold Bratset, prosjektleiar, Rogaland  
Dagfinn Aasen, kontaktperson Møre og Romsdal  
Thorbjørn Aarethun, kontaktperson Vestland  
  
Richard Thaule, seksjonsjef byrådleiarens stab, Bergen kommune  
  
I tillegg var næringsavdelingane i dei tre fylka representert ved:  
  
Hilde Aspås, næringssjef i Møre og Romsdal  
Thomas Finnøy, Møre og Romsdal     
Bård Sandal, avdelingsdirektør - næring, plan og innovasjon, Vestland  
Kate Jellestad Syvertsen, kst kultur- og næringssjef i Rogaland  
Mette Fossan, næringssjef i Rogaland  
May Endresen, Rogaland  
Kjetil Bergsvåg, Rogaland  
    
  
Det var ingen merknader til innkallinga.   
  
Til saklista kommenterte Jan Ove Tryggestad at for dei som hadde lang reise, så var 
eit møte på to og ein halv time i minste laget.  
Leiaren repliserte at grunnen til at møtet vart korta ned, var budsjetthandsaminga i 
Vestland.   
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RS 4/2022 Praktisk informasjon om møtet i Vestlandsrådet 24. 
november 2022 
Vestlandsrådets behandling av sak 4/2022 i møte den 24.11.2022: 

Behandling  
(ikkje relevant) 

  

PS 14/2022 Godkjenning av protokoll frå møtet i Vestlandsrådet 8. 
september 2022 
Vestlandsrådets behandling av sak 14/2022 i møte den 24.11.2022: 

Behandling  
Votering: 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

Protokollen fra møtet i Vestlandsrådet 8. september 2022 på Sola vert godkjent. 

  

PS 15/2022 Næringsstrategi. Drøftingssak konkrete forslag 
Vestlandsrådets behandling av sak 15/2022 i møte den 24.11.2022: 



Behandling  
Prosjektleiar Karen Følgesvold Bratset og dei tre næringssjefane innleia. 

  

Det vart protokollert: 
 

Forslag frå Jon Askeland: 

Hovedtema for neste møte vert rammevilkår for næringslivet og 

virkemiddelapparatet.  

Eksportfinansiering Norge og Innovasjon Norge blir invitert til møtet. 

 

Saka vert elles tatt til orientering. 

  

Votering:  
Askelands forslag vart samrøystes vedteke.  

 

Vedtak 

Hovedtema for neste møte vert rammevilkår for næringslivet og 

virkemiddelapparatet.  

Eksportfinansiering Norge og Innovasjon Norge blir invitert til møtet.  

 

Saka vert elles tatt til orientering. 

  

PS 16/2022 Næringsstrategi. Organisering av det videre arbeidet. 
Vestlandsrådets behandling av sak 16/2022 i møte den 24.11.2022: 

Behandling  
Prosjektleiar Karen Følgesvold Bratset og dei tre næringssjefane innleia.  

  

Det vart protokollert: 
Forslag frå møteleiar: 

Konklusjonane i saksframlegget blir førande for vidare oppfølging av 

næringsstrategien. 

 



Votering: 
Møteleiars forslag vart samrøystes vedteke.  

 

Vedtak 

Konklusjonane i saksframlegget blir førande for vidare oppfølging av 

næringsstrategien. 

  

 

 

PS 17/2022 Nasjonalt senter for yrkesfag - uttale 
Vestlandsrådets behandling av sak 17/2022 i møte den 24.11.2022: 

Behandling  
Det vart protokollert: 
Tove-Lise Torve stilte følgjande forslag:  

1. Uttalen vert innleia slik:  

Vestlandsrådet viser til vedtatte uttale om Nasjonalt senter for yrkesfag 

(vedlagt)  

2. Vestlandsrådet mener det er naturlig at Nasjonalt senter for yrkesfag blir 

lokalisert til landets største eksport- og industriregion Vestlandet (Rogaland, 

Vestland, Møre og Romsdal).  

Deretter følgjer fylkesdirektøren sitt framlegg til uttale.  

   

Alexander Rugert Raustein foreslo at førstesetning i tredje avsnitt i uttalen får ny 

ordlyd:  

Fagarbeiderkompetanse er mest etterspurt i industrien og verdiskapinga.  

  

Votering:   
Torve og Rugert-Raustein sine framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

Vedtak 

 



1. Vestlandsrådet viser til vedtatte uttale om Nasjonalt senter for yrkesfag 

(vedlagt)  

2. Vestlandsrådet mener det er naturlig at Nasjonalt senter for yrkesfag blir 

lokalisert til landets største eksport- og industriregion Vestlandet (Rogaland, 

Vestland, Møre og Romsdal).  

  

Vestlandsrådet meiner at eit nasjonalt senter for yrkesopplæring må baserast på 

ein  modell der trepartssamarbeidet vert speila i organiseringa av senteret. Eit av 

dei  viktigaste suksesskriteria for fag- og yrkesopplæring er nettopp det gode og   

veletablerte samarbeidet og samhandlinga mellom partane i arbeidslivet, 

folkevalde,  opplæringskontor, kommunar og fylkeskommunen. Det er og naturleg at 

senteret får ei rolle opp mot opplæringskontora og at ein arbeider for eit enda betre 

samarbeid  med desse.   

  

Fag- og yrkesopplæring på Vestlandet er prega av tillit, samhandling, høg   

kompetanse og vilje. Yrkesfag er viktig for Norge, og vi lange tradisjonar innafor store 

deler av næringslivet. Det er derfor viktig at senteret får eit mandat og oppdrag som 

bygger opp under disse tradisjonane og samarbeidet med næringslivet.   

Kompetanse- og erfaringsdeling frå dei største fagopplæringsfylka i landet, og dei   

som kan visa til gode resultater over tid bør derfor vera ein del av mandatet. Senteret 

bør forvalta alle dei om lag 180 faga som ligg i den nasjonale tilbodsstrukturen, slik 

at det representerer det store mangfaldet av bransjer.   

  

Fagarbeiderkompetanse er mest etterspurt i industrien og næringslivet. Fafo-rapport 

2018:14 «Fagarbeiderens og fagarbeiderens betydning for innovasjon» tyder på at 

høg kompetanse i fagarbeidarleddet gjer det mogeleg med hyppigare   

forbetringar av produkt og produksjonsprosessar, samanlikna med verksemder som   

baserer seg på ufaglært arbeidskraft. Fagarbeidarar og fag- og yrkesopplæring kan   

vera vesentleg for innovasjon, både i den einskilde verksemda og i økonomien 

elles.   

  

Det vil i mange tilfelle vera trong for kompetanse utover fagbrev, enten gjennom å 

ta  fleire fagbrev eller supplera med fagskule/høgskule/universitet.   

Forskningsfelt og utviklingsfelt for senteret må ha med seg både utdanningspolitikk,   



næringspolitikk og arbeidslivspolitikk. Brua mellom utdanning og næringsliv må 

altså vera tydeleg.   

  

Fylkeskommunane har over år vore pådrivarar, saman med næringslivet, for å få   

etablert nye fag etter kvart som dei ulike bransjane har hatt eit kompetansebehov   

som ikke vert dekka av det eksisterande tilbodet. Landsdelen vår er sterkt påverka 

av konjunktursvingningar og har lange tradisjonar for omstilling og utvikling av nye 

fag og bransjer. No står ein ovafor den største trongen for omstilling nokon gong.   

Videreutvikling og etablering av nye fag vil bli avgjerande for å lukkast både med   

måla våre for ny industriutvikling, måla for auka eksport og ikkje minst klimamåla vi   

har forplikta oss til. Nasjonal senter for yrkesfag bør derfor få ei sentral rolle i 

arbeidet med å utvikla og etablera nye fag.  

  

PS 18/2022 Tunnellsikkerhet 
Vestlandsrådets behandling av sak 18/2022 i møte den 24.11.2022: 

Behandling  
Det vart protokollert: 
  

Jon Askeland foreslo at AU vedtek ein uttale på basis av det som kjem fram i 

saksframlegget.  

  

Alexander Rugert-Raustein viste til avsnittet om forskriftskrav, behov for tiltak og 

brukstillatelse i sakframlegget, og foreslo:  

"AU blir og bedt om å ta problemstilingane om forskriftskrav, behov for tiltak og 

brukstillatelse opp med sentrale styresmakter for å få avklaring på dette, som ikkje 

kan ha anna verknad enn å vera ein fordyrande tidstjuv."  

   

Votering:   
Framlegget frå Askeland med Rugert-Raustein sitt tilleggsforslag vart samrøystes 

vedteke.  

 

Vedtak 



AU utformer ein uttale på basis av innhaldet i saksframlegget.   

AU blir og bedt om å ta problemstillingane om forskriftskrav, behov for tiltak og 

brukstillatelse opp med sentrale styresmakter for å få avklaring på dette, som ikkje 

kan ha anna verknad enn å vera ein fordyrande tidstjuv.  

  

PS 19/2022 Møteplan for 2023 
Vestlandsrådets behandling av sak 19/2022 i møte den 24.11.2022: 

Behandling  
Det vart protokollert: 
Jon Askeland foreslo følgjande møteplan:  

Tirsdag 7. februar  

Tirsdag 11.april  

Tirsdag 22. august  

Torsdag 16. november  

Det kan bli aktuelt med ytterlegare møte på Teams.  

   

Votering:   
Askeland sitt framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

Vedtak 

Vestlandsrådet sin møteplan for 2023 vert:  

Tirsdag 7. februar i Møre Romsdal 

Tirsdag 11.april  

Tirsdag 22. august  

Torsdag 16. november  

Det kan bli aktuelt med ytterlegare møte på Teams.  
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